
The past and the –ed participle 

The past (V-ed1) and the –ed participle (V-ed2) of regular verbs (spelled 

–ed 

unless the base ends in –e) have three spoken realizations 

/                                                                      

/d/ after bases                                                         ;  

              

/                                                                              

         packed 

Doubling of consonant مضاعفة الاصىات انصحيحة   

ف عندما يشُدد صىت انعهة انذي قبهه و يهجى كحر  –ed او   -  ing تضُاعف الاصىات  

 انصحيحة قبم اضافة

 واحد مثم:

Bar barring barred 

Permit permitting permitted 

 و لا يضُاعف انصىت انصحيح حين يكىن صىت انعهة غير مشدد او يكُتب بحرفين ، مثال:

Enter entering entered 

Dread dreading dreaded 

Exceptions -استثناءات :   g -gg ; -c -ck-. Program programming; traffic 

trafficking 

Deletion of –e: e حذف   

-e is omitted when there is no realization or pronunciation of (-e حين لا .)

 eتهفظ 

 تحذف

Write writing 

Create creating 



Irregular lexical verbs المنتظمة غير )المعجمية( الرئيسية الافعال 

Irregular verbs differ from regular verbs in the following ways:  

 

1) Irregular verbs either do not have a /d/ or /t/ inflection (drink-

drank-drunk) 

or break the rule for a voiced inflection (burn- burnt /t/, beside the regular 

burned /d/. 

 تصرٌف فٌها ٌقع لا انها اما المنتظمة غٌر الافعال d او t او الثالث التصرٌف و الماضً عند

 الى

burn الفعل فً كما الصوتً بالتصرٌف المتعلقة القاعدة تكسر 

2) Irregular verbs typically, but not necessarily, have variation in 

their base 

vowel: فً العلة حرف فً تغٌٌرا المنتظمة غٌر للافعال ٌكون ن بالضرورة لٌس و ، عادة 

 الكلمة

 :ادناه المثالٌن فً كما )المجردة( الاساسٌة

Find – found – found write – wrote – written 

 

3) Irregular verbs have a varying number of distinct forms. The only 

forms 

that need to be listed for irregular verbs are the base, the past and past 

participle. الوحٌدة الاشكال ان و .المتمٌزة الاشكال من مختلف عدد المنتظمة غٌر للافعال 

 التً

 الماضً و الماضً و )المجرد الفعل اي( الاساس هً المنتظمة غٌر للافعال تدُرج التً بحاجة

 .التام

Base of the lexical verb can be: : يمكن )المجرد الفعل اي( المعجمي الفعل اساس 

 يكون ان

Present مضارع فعل : ex: I go to school every day. 

Imperative امر فعل : ex: Go to school now. 

Subjunctive شرطً فعل : ex: She demanded she call him. 


